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Επιτροπή Κοινότητων Ενδιαφέροντος 
Πρακτικό 4ης Τακτικής Συνεδρίασης (Παλαιοχώρι 3/4/2024) 
Α’ Τρίμηνο 2024 

 
 

Βασικά στοιχεία: 

Ημερομηνία / ώρα: Τετάρτη 3 Απριλίου 2024, ώρα 17.00, διάρκεια ~4 ώρες 
Τόπος: Παλαιοχώρι, Κέντρο  Ενημέρωσης & Πληροφόρησης Έργου (Community 

Office)  
Θέμα: 4η Τακτική Συνεδρίαση της Επιτροπής Κοινότητων Ενδιαφέροντος 

 
 

Συμμετέχοντες: 
Α/Α Όνομα Ιδιότητα Φύλλο  Εκλογή  Παρών Σχόλια 

Α Τοπική Κοινωνία        

1 Εκπρόσωπος Τ.Κ. Στρατονίκη – 
Πρόεδρος Τ.Κ. 

Α  ΝΑΙ  ΝΑΙ 
 

2 Εκπρόσωπος Δ.Σ. Αντιδήμαρχος 
Αριστοτέλη – Μέλος 
Δ.Σ. 

Α  ΝΑΙ  ΟΧΙ Νέο μέλος 

3 Εκπρόσωπος Τ.Κ. Αρναία – Πρόεδρος 
Τ.Κ. 

Θ  ΝΑΙ  ΝΑΙ 
 

4 Εκπρόσωπος Δ.Σ. Μέλος Δ.Σ. – 
Πρόεδρος Επιτροπής 
Εκπαίδευσης Δήμου 

Θ  ΝΑΙ  ΝΑΙ Νέο μέλος 

5 Εκπρόσωπος 
Συλλόγου 

Αρναία - Σύλλογος 
Επαγγελματιών 

Α  ΝΑΙ  ΝΑΙ Νέο μέλος 

6 Εκπρόσωπος Τ.Κ. Βαρβάρα – 
Πρόεδρος Τ.Κ. 

Α  ΝΑΙ  ΝΑΙ 
 

7 Εκπρόσωπος Δ.Σ. Αντιδήμαρχος  – 
Μέλος Δ.Σ. 

Θ  ΝΑΙ  ΝΑΙ 
 

8 Εκπρόσωπος Δ.Σ. Μέλος Δ.Σ. - 
Πρόεδρος 
ΑΞ.Τ.Α.Δ.Α. 

Θ  ΝΑΙ  ΝΑΙ Νέο μέλος 

9 Εκπρόσωπος Τ.Κ. Νεοχώρι - Πρόεδρος 
Τ.Κ. 

Α  ΝΑΙ  ΝΑΙ 
 

10 Εκπρόσωπος 
Συλλόγου 

Μ.Παναγία – 
Σύλλογος Πολιτισμού 
/ Γυναικών 

Θ  ΝΑΙ  ΝΑΙ Νέο μέλος 

11 Εκπρόσωπος Τ.Κ. Μ.Παναγία – 
Πρόεδρος Τ.Κ. 

Α  ΝΑΙ  ΝΑΙ 
 

12 Εκπρόσωπος Τ.Κ. Παλαιοχώρι – Μέλος 
Τ.Κ. 

Θ  ΟΧΙ  ΝΑΙ Αντικαταστάτης 
προέδρου Δ.Ε 

13 Εκπρόσωπος Τ.Κ. Ολυμπιάδα – 
Πρόεδρος Τ.Κ. 

Α  ΝΑΙ  ΝΑΙ 
 

14 Εκπρόσωπος Τ.Κ. Στρατώνι – Πρόεδρος 
Τ.Κ. 

Α  ΝΑΙ  ΝΑΙ 
 

15 Εκπρόσωπος Τ.Κ. Στάγειρα – Πρόεδρος 
Τ.Κ. 

Α  ΝΑΙ  ΝΑΙ 
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Β Ελληνικός Χρυσός 
 

    
  

1 Εκπρόσωπος 
τμήματος ΕΚΕ  

Ελληνικός Χρυσός –  Α  -  ΝΑΙ 
 

2 Εκπρόσωπος 
τμήματος ΕΚΕ  

Ελληνικός Χρυσός  Α  -  ΝΑΙ 
 

3 Εκπρόσωπος 
τμήματος ΕΚΕ  

Ελληνικός Χρυσός  Α  -  ΝΑΙ 
 

4 Εκπρόσωπος 
τμήματος ΕΚΕ  

Ελληνικός Χρυσός  Θ  -  ΝΑΙ 
 

5 Εκπρόσωπος 
τμήματος 
Περιβάλλοντος 

Ελληνικός Χρυσός  Θ  -  ΝΑΙ Έκτακτη 
συμμετοχή 

6 Εκπρόσωπος 
τμήματος 
Περιβάλλοντος 

Ελληνικός Χρυσός  Α  -  ΝΑΙ Έκτακτη 
συμμετοχή 

Γ Οργάνωση - 
Συντονισμός 

 
    

  

1 Εκπρόσωπος 
ομάδας 
οργάνωσης & 
συντονιμσού 

Sympraxis Α  -  ΝΑΙ 
 

 

Διευκρινίζεται ότι η εκλογή των αντιπροσώπων του Δημοτικού Συμβουλίου και των Προέδρων των 
τοπικών Κοινοτήτων προέκυψαν μετά τις Αυτοδιοίκητές εκλογές του Οκτωβρίου 2023.  

Οι εκπρόσωποι των Συλλόγων αποτελούν μέλη του Δ.Σ του εκάστοτε συλλόγου και έχουν 
αναδειχθεί  μετά από εσωτερική διαδικασία εκλογής.  

(Εμφάνιση με αλφαβητική σειρά ανά κατηγορία) 

 Από την Τοπική Κοινωνία ήταν παρόντα 14 από τα 15 μέλη. 
 Από το Τμήμα ΕΚΕ της Ελληνικός Χρυσός ήταν παρόντα και τα 4 μέλη.  
 Επιπλέον, συμμετείχαν έκτακτα 2 στελέχη από το Τμήμα Περιβάλλοντος.  
 Οργάνωση και συντονισμός από στέλεχος της Sympraxis.  
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Γενικά σχόλια: 

 Η σύνθεση της Επιτροπής Κοινοτήτων Ενδιαφέροντος συμπληρώθηκε, φτάνοντας τα 15 
μέλη, περιλαμβάνοντας και τους πρώτους εκπροσώπους τοπικών Συλλόγων (που θα 
εναλλάσσονται ανά δύο συνεδριάσεις).  

 Παρέστησαν σχεδόν όλα τα μέλη της Επιτροπής. Η συνεδρίαση έγινε σε πολύ καλό κλίμα, 
ήταν παραγωγική και η συμμετοχή όλων των μελών ήταν ενεργή και εποικοδομητική. 
Συζητήθηκαν όλα τα θέματα της ημερήσιας διάταξης, αλλά έγιναν και πολλές επισημάνσεις 
εκτός αυτής. 

 Η επόμενη συνεδρίαση προγραμματίζεται μέσα στον Ιούνιο 2024. 

 

Θέματα Συνεδρίασης: 

1. Εισαγωγή - ενημέρωση νέων μελών Επιτροπής Κοινοτήτων Ενδιαφέροντος 
2. Διαβούλευση Κοινοτήτων Ενδιαφέροντος για την ΕΚΕ (Νοέμβριος 2023): Παρουσίαση 

Αποτελεσμάτων - Συμπερασμάτων 
3. Εταιρική Κοινωνική Ευθύνη:  Ετήσιος Απολογισμός 2023 
4. Παράλληλη Ανάπτυξη, Ενίσχυση Επιχειρηματικότητας 
5. Μηχανισμός Υποβολής Αναφορών: Απολογισμός, στατιστικά 
6. Συμμόρφωση με όρους ΑΕΠΟ:  Παρουσίαση ανά κατηγορία 

 
 

Πρακτικό Συνεδρίασης: 
 

1. Εισαγωγή - ενημέρωση νέων μελών Επιτροπής Κοινοτήτων Ενδιαφέροντος 
 
 Ο εκπρόσωπος της Sympraxis καλωσόρισε τα μέλη της Επιτροπής και άνοιξε τη 

συνάντηση. 
 Έγινε σύντομη ενημέρωση, κυρίως για τα νέα μέλη. Εκπρόσωπος της Ελληνικός Χρυσός 

έκανε μια σύντομη περιγραφή της Επιτροπής, του ρόλου της, των υποχρεώσεων και 
δικαιωμάτων των μελών. Επίσης, έγινε αναφορά στον τρόπο λειτουργίας και στον τρόπο 
ενημέρωσης για τα θέματα κάθε επόμενης συνεδρίασης και την παραλαβή των πρακτικών 
και τυχόν υποστηρικτικού υλικού μέσω email. 
 

2. Διαβούλευση Κοινοτήτων Ενδιαφέροντος για την ΕΚΕ (Νοέμβριος/Δεκέμβριος 2023) 
 

 Πραγματοποιήθηκε συνοπτική παρουσίαση των αποτελεσμάτων και των 
συμπερασμάτων της Διαβούλευσης με τις Κοινότητες Ενδιαφέροντος που 
πραγματοποιήθηκε τον Νοέμβρη / Δεκέμβρη 2023 σχετικά με τις ανάγκες και προσδοκίες 
της τοπικής κοινωνίας από το πρόγραμμα Εταιρικής Κοινωνικής Ευθύνης της Ελληνικός 
Χρυσός. Η διαβούλευση οργανώθηκε και υλοποιήθηκε από την Sympraxis για λογαριασμό 
της Ελληνικός Χρυσός 

 Η παρουσίαση που χρησιμοποιήθηκε κατά την συνεδρίαση, με όλα τα αναλυτικά στοιχεία, 
θα διανεμηθεί ηλεκτρονικά στα μέλη για ευκολότερη μελέτη. Επίσης, η Sympraxis 
καλωσορίζει τυχόν ερωτήματα ή αιτήματα προς διευκρινίσεις.  
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3. Εταιρική Κοινωνική Ευθύνη:  Ετήσιος Απολογισμός 2023 
 

 Στέλεχος του Τμήματος ΕΚΕ παρουσίασε σύντομα απολογιστικά και στατιστικά στοιχεία 
σχετικά με το Πρόγραμμα ΕΚΕ της εταιρείας κατά το 2023.  

 Ζητήθηκε από μέλη της Επιτροπής να δοθούν και στοιχεία με μεγαλύτερη ανάλυση και με 
ποσά ανά έργο, προκειμένου να επιβεβαιώνεται η διαφάνεια, να διευκολύνεται η 
κατανόηση από τους πολίτες και να αποφεύγονται οι παρεξηγήσεις. 

 Η παρουσίαση που χρησιμοποιήθηκε κατά την συνεδρίαση, θα διανεμηθεί ηλεκτρονικά 
στα μέλη για ευκολότερη μελέτη. Επίσης, το Τμήμα EKE καλωσορίζει τυχόν ερωτήματα ή 
αιτήματα προς διευκρινίσεις. 
 

4. Παράλληλη Ανάπτυξη, Ενίσχυση Επιχειρηματικότητας 
 
 Ο εκπρόσωπος της Sympraxis, σε συνέχεια της παρουσίασης των αποτελεσμάτων της 

πρόσφατης διαβούλευσης, όπου δόθηκε ιδιαίτερη έμφαση στην παράλληλη ανάπτυξη και 
τοπική επιχειρηματικότητα, ενημέρωσε για τις ενέργειες της εταιρείας, με σκοπό την 
δημιουργία προγραμμάτων στήριξης της τοπικής ανάπτυξης.  

 Ανακοινώθηκε ότι γίνονται επαφές για αυτό τον σκοπό με όλους τους τοπικούς Συλλόγους 
(επαγγελματιών, γυναικών, νέων) για την μέγιστη τοπική συμμετοχή. 

 Για άλλη μια φορά, ζητήθηκε από τα μέλη να μεταφέρουν το μήνυμα στις τοπικές 
Κοινότητες, ώστε όσοι ενδιαφέρονται να ασχοληθούν με την τοπική επιχειρηματικότητα να 
επικοινωνήσουν με την Sympraxis, ώστε η άποψή τους να ληφθεί υπόψιν στον σχεδιασμό. 

 
5. Μηχανισμός Υποβολής Αναφορών: Απολογισμός, στατιστικά 

 
 Στέλεχος του Τμήματος ΕΚΕ παρουσίασε σύντομα απολογιστικά και στατιστικά στοιχεία 

από Μηχανισμό Υποβολής Αναφορών κατά το Α’ τρίμηνο 2024.  
 Με την ευκαιρία, υπενθύμισε τον τρόπο λειτουργίας, τα κανάλια και τις μεθόδους 

υποβολής και ενθάρρυνε τα μέλη και την τοπική κοινωνία να αξιοποιούν αυτό το εργαλείο, 
προς όφελος των τοπικών Κοινοτήτων. 

 Η παρουσίαση που χρησιμοποιήθηκε κατά την συνεδρίαση, με όλα τα αναλυτικά στοιχεία, 
θα διανεμηθεί ηλεκτρονικά στα μέλη για ευκολότερη μελέτη. Επίσης, το Τμήμα EKE 
καλωσορίζει τυχόν ερωτήματα ή αιτήματα προς διευκρινίσεις. 

 
6. Συμμόρφωση με όρους ΑΕΠΟ:  Παρουσίαση ανά κατηγορία 
 

  Στέλεχος του Τμήματος Περιβάλλοντος παρουσίασε συνοπτικά τις δεσμεύσεις που 
προβλέπονται από την ΑΕΠΟ που έχουν μεγαλύτερη κοινωνική διάσταση και τον βαθμό 
συμμόρφωσης. Η παρουσίαση επικεντρώθηκε στα αποτελέσματα του Προγράμματος 
Περιβαλλοντικής Παρακολούθησης για το έτος 2023. Οι παρουσιάσεις που έγιναν κατά 
την συνεδρίαση, με όλα τα αναλυτικά στοιχεία, θα διανεμηθούν ηλεκτρονικά στα μέλη για 
ευκολότερη μελέτη. Επίσης, το Τμήμα Περιβάλλοντος καλωσορίζει τυχόν ερωτήματα ή 

αιτήματα προς διευκρινίσεις. 
 Η παρουσίαση θα συνεχιστεί με επόμενες ενότητες, στις επόμενες συνεδριάσεις της 

Επιτροπής.  
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Επισημάνσεις και σχόλια που έγιναν κατά την συνεδρίαση: 
 

 Ο εκπρόσωπος της Βαρβάρας ζήτησε η Βαρβάρα να περιληφθεί στο πρόγραμμα 
παρακολούθησης στάθμης και ποιότητας υδάτων. Το Τμήμα Περιβάλλοντος δεσμεύτηκε 
να επικοινωνήσει με τον πρόεδρο της κοινότητας σχετικά με το πρόγραμμα 
παρακολούθησης.  

 Επισήμανση του κινδύνου κατολίσθησης στο πρανές απέναντι από το ρέμα Πόρτο. Είναι 
εκτός περιοχής της εταιρείας, περιοχή Natura και αρμοδιότητα του Δασαρχείου, το οποίο 
είναι ενήμερο για το πρόβλημα. Η εταιρεία διατίθεται να συνδράμει για την αποκατάσταση 
της κατολίσθησης εφόσον αυτό ζητηθεί από τις αρμόδιες υπηρεσίες. 

 Αναφορά στην όχληση από τη διέλευση φορτηγών και τις φθορές στο οδικό δίκτυο. 

 Ο εκπρόσωπος του Στρατωνίου έθεσε το θέμα του ελέγχου των ναυτιλιακών εταιρειών και 
των φορτηγών πλοίων που ελλιμενίζονται στο Στρατώνι, όσον αφορά σε θέματα 
ασφάλειας και πρόληψης ατυχημάτων, περιβαλλοντικών επιπτώσεων και ΕΚΕ. Το Τμήμα 
Περιβάλλοντος απάντησε ότι το θέμα είναι ήδη υπό διερεύνηση. 

 Διατυπώθηκαν πολλά παράπονα από εκπροσώπους κάποιων κοινοτήτων και συλλογών 
που συμμετέχουν στην Επιτροπή σχετικά με τους εργολάβους της εταιρείας. Πολλά μέλη 
παρατήρησαν παραβάσεις, κακές πρακτικές, ακόμα και παράνομες ενέργειες. Ζητήθηκε η 
Ελληνικός Χρυσός να ελέγχει τους εργολάβους πιο εντατικά, αυστηρά και αποτελεσματικά. 
Έμφαση στην πρόληψη των προβλημάτων. 

– Διαχείριση εργαζόμενων από εργολάβους: Πιέσεις, αποδοχές, ασφάλιση, όροι 
εργασίας Διευκρινίστηκε από την Ελληνικός Χρυσός ότι η λειτουργία του μηχανισμού 
Υποβολής Αναφορών και Παραπόνων μπορεί να δεχτεί σχετικά αιτήματα προκειμένου 
να επιλυθούν / διευκρινιστούν. 

– Πλημμελής τήρηση μέτρων ασφαλείας και διαχείριση εργατικών ατυχημάτων από 
εργολάβους. Συζήτηση σχετικά με τη σφαίρα ευθύνης εργολάβου και Ελληνικός 
Χρυσός. 

– Ερώτηση για το αν τηρείται από τους εργολάβους η δέσμευση αναλογίας 
τοπικών/εξωτερικών εργαζόμενων 90/10. Συζήτηση σχετικά με το αν η υποχρέωση 
περιλαμβάνει και τους εργολάβους της εταιρείας. 

– Συζήτηση σχετικά με τις φήμες για πρόσληψη από εργολάβους μεγάλου αριθμού 
μεταναστών (και μάλιστα πιθανά παράτυπων) αντί ντόπιων εργαζόμενων. Δόθηκαν 
οι απαραίτητες διευκρινίσεις από την Ελληνικός Χρυσός. 

 Έγινε ειδική αναφορά από εκπροσώπους των κοινοτήτων/συλλόγων που συμμετέχουν 
στην Επιτροπή σε εργατικά θέματα: 

– Νέα συλλογική σύμβαση υπό διαπραγμάτευση. Η συζητούμενη αύξηση διάρκειας των 
βαρδιών, η κατανομή των βαρδιών και η καθημερινή λειτουργία και πώς αυτά θα 
επηρεάσουν όχι μόνο τους ίδιους τους εργαζόμενους, αλλά και την λειτουργία και 
οικονομία των Κοινοτήτων. 

– Υπερβολικές διαφορές σε μισθούς, παροχές και διευκολύνσεις μεταξύ αλλοδαπών 
στελεχών και ντόπιων εργαζόμενων / στελεχών. 
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– Να προτιμούνται όχι μόνο εργαζόμενοι, αλλά και στελέχη από την περιοχή, με 
μεταλλευτική συνείδηση και με ενδιαφέρον για το μέλλον του τόπου.  

– Τέθηκε το θέμα του μικρότερου αριθμού προσλήψεων γυναικών σε κάποια τμήματα. 
Δεν αποκλείονται, αλλά συχνά δεν προτιμούνται. Προτάθηκε η ενημέρωση των 
γυναικών για τις δυνατότητες πρόσληψης και για την πολιτική συμπερίληψης της 
εταιρείας. Επίσης, ζητήθηκε ο έλεγχος εφαρμογής αυτής της πολιτικής και από τους 
εργολάβους. Πάντως, επισημάνθηκε και ότι άλλα τμήματα της εταιρείας, όχι μόνο δεν 
αποφεύγουν την πρόσληψη γυναικών, αλλά την πριμοδοτούν. 

 Προκειμένου να δοθούν οι απαραίτητες απαντήσεις προτάθηκε από τα μέλη της ΕΧ η 
έκτακτη συμμετοχή και του Τμήματος Ανθρώπινου Δυναμικού  ή και Τμήματος Προμηθειών 
σε επόμενη συνεδρίαση της Επιτροπής, για να συζητηθούν τα παραπάνω θέματα. 

 Παράπονα για τους πολύ αργούς ρυθμούς της Περιφέρειας και των υπηρεσιών του 
κράτους στην αδειοδότηση και υλοποίηση των έργων.  

 Σχολιάστηκε από μέλη της Επιτροπής ότι ο Δήμος, ενδεχομένως, δεν έχει την απαιτούμενη 
υποδομή και πόρους για την αποτελεσματική απορρόφηση των (όλο και υψηλότερων) 
κονδυλίων από την εταιρεία. Πάντως, η εταιρεία ήδη αναζητά τρόπους να υποστηρίξει 
τεχνικά τον Δήμο σε αυτό. 

 Η Ελληνικός Χρυσός δεν μπορεί να υποκαταστήσει τον Δήμο και το κράτος.  
Πάντως, έγιναν από τα μέλη θετικά σχόλια για την ανταπόκριση, την ταχύτητα και την 
διαχείριση των θεμάτων από το Τμήμα ΕΚΕ. 

 Συζητήθηκε (ξανά) ο τρόπος/κριτήρια κατανομής των μεταλλευτικών τελών και των 
κονδυλίων ΕΚΕ από τον Δήμο μεταξύ Κοινοτήτων. 

 Προτάθηκε από μέλη της Επιτροπής να υπάρχει στενότερη συνεργασία ανάμεσα στα 
μεταλλευτικά χωριά, ώστε να συντονίζονται αποτελεσματικότερα, να κινούνται συλλογικά 
και να βρίσκουν κοινές λύσεις στα κοινά προβλήματα. Υπενθύμιση της δυνατότητας 
αξιοποίησης και της Επιτροπής Κοινοτήτων σε αυτή την κατεύθυνση. 

 Ερώτηση για τον δρόμο Στρατωνίου – Ολυμπιάδας: Πώς προχωρούν τα έργα 
συντήρησης, ποιο είναι το χρονοδιάγραμμα και ποιες ακριβώς εργασίες περιλαμβάνονται. 
Εκπρόσωπος του Τμήματος ΕΚΕ έδωσε τις σχετικές διευκρινίσεις. 

 

Επόμενα βήματα (μέχρι την επόμενη συνεδρίαση): 

 Εργασία Χρόνος Υπεύθυνος 
1 Αποστολή των πρακτικών της συνεδρίασης και του 

συνοδευτικού υλικού.  
Απρίλιος 2024 Sympraxis, 

Ελληνικός Χρυσός 
2 Αποστολή του Ετήσιου Απολογισμού ΕΚΕ, του ετήσιου 

απολογισμού του Μηχανισμού Υποβολής Αναφορών, 
της μελέτης από την Διαβούλευση Κοινοτήτων για την 
ΕΚΕ (Sympraxis) και την παρουσίαση σχετικά με τη 
συμμόρφωση με τους όρους της ΑΕΠΟ. 

Απρίλιος 2024 Sympraxis, 
Ελληνικός Χρυσός 

3 Μελέτη υλικού, καταγραφή σχολίων / παρατηρήσεων. Με την παραλαβή  Μέλη Επιτροπής  
4 Ενημέρωση Κοινοτήτων, Επαφή με τους τοπικούς φορείς, 

Τοπικά Συμβούλια. Συζήτηση, καταγραφή απόψεων 
κοινού. Επαφή με εκπροσώπους Ε.Χ όπου χρειάζεται. 

Μέχρι την επόμενη 
συνεδρίαση 

Μέλη Επιτροπής  
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5 Υποβολή προτεινόμενων θεμάτων προς συζήτηση 
στην επόμενη συνεδρίαση. 

Μέχρι την επόμενη 
συνεδρίαση 

Μέλη Επιτροπής  

6 Συγκέντρωση και επεξεργασία προτεινόμενης 
θεματολογίας 5ης συνεδρίασης. 

Μάιος 2024 Sympraxis, 
Ελληνικός Χρυσός 

7 Επαφή με τα μέλη, οριστικοποίηση χρόνου & τόπου 5ης 
συνεδρίασης, πρόσκληση, θεματολογία. 

Μάιος 2024 Ελληνικός Χρυσός 

8 Υλοποίηση 5ης συνεδρίασης. Ιούνιος 2024 Sympraxis, 
Ελληνικός Χρυσός 

 


